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Mikulášská besídka  str.

Slovo starosty

Milí Běchovičáci,

V Životě Běchovic 11/2012 najdete:

Předně je třeba zmínit dvě podařené společenské akce. 
Václavská zábava a Drakiáda (kvůli počasí přesunuta o 
14 dní). Obě měly slušnou návštěvnost a užilo se při nich 
hodně legrace.

V měsíci listopadu bych Vás chtěl pozvat na oblíbený 
lampionový průvod. Tradiční akce proběhne 17. 
listopadu v 17:30, vychází se nově z parkoviště u 
rybníčku v centru MČ.

V minulém čísle ŽB jsem se také dotkl problematiky 
odvolávání se proti některým klíčovým stavbám v naší 
městské části. Musím přiznat, že jsem se v jedné věci 
spletl a místo občanského sdružení Zdravé prostředí 
všem jsem měl uvést, že se proti stavbám odvolaly 
fyzické osoby v některých případech zastoupené JUDr. 
Kužvartem – pan Balík a pan Jaroš (patrně také členové 
zmíněného o. s.). Za vzniklou chybu se omlouvám. 

Na věcné podstatě podaných odvolání proti rekonstrukci 
Českobrodské a zastávce ČD to však nic nemění. To, že 
jsme letos nenávratně přišli o cca 20 milionů Kč  na 
výstavbu zastávky je prostě realita.  Každý občan má 
nezcizitelné právo se k čemukoli vyjadřovat a v případě 
dotčení svých práv se i proti rozhodnutí odvolat. V tomto 
případě, však považuji uvedené důvody odvolání za 
zástupné a účelově vytvořené. Nikdo z dotčených 
orgánů, které se vyjadřovaly k předložené dokumentaci, 
neshledal žádný důvod k přepracování dokumentace. Na 
rozdíl od pana Balíka a pana Jaroše, kteří mají za to, že 
pokud se neudělají příslušná opatření (prodražující 
stavbu) bude se opakovat rok 2002 a tisíciletá povodeň. 

Je mi opravdu líto, že se najdou takoví lidé, kteří staví své 
osobní zájmy nad zájmy ostatních. 

Pojďte s námi na lampionový
průvod...více na str. 14

máme za sebou měsíc říjen a do kon-
ce roku vyhlídku posledních 60-ti dní. 
V průběhu desátého měsíce se toho 
mnoho událo a já bych rád ztratil ně-
kolik slov právě o tom. 

Pokračování na str.2

Při 116. běhu Běchovice- Praha jste fandili skvěle...
více na str. 17-18

Za námi je Drakiáda...
více na str. 26

Sraz všech zúčastněných bude jako každoročně u bývalého úřadu městské části.
S sebou lampion! Stejně jako v loňském roce bude soutěž o nejlépe doma
vyrobený lampion. Teplé oblečení a dobrou náladu s sebou.
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Slovo starosty, Zastupitelstvo, Rada, Úřad MČŽivot Běchovic

ZASTUPITELSTVO, RADA, ÚŘAD MČ

Z Českobrodské po rekonstrukci nepoteče ani dvakrát 
více vody, ani o desetinu více vody. Bude v rozsahu téměř 
stejná jako před ní. I přesto to stálo některým za tu 
komplikaci a možnost ohrožení realizace samotné.

Chápu, že někteří občané mohou mít připomínky k 
navrhovaným projektům. Není však možné žít v 
představě, že v zájmu hladkého projednání věci na 
stavebním úřadě budou projektanti zakreslovat jakýkoli 
výmysl bez toho, že by měl řádné opodstatnění. Jestli to 
pak má znamenat, že si určitá skupina obyvatel vezme za 

své vydírat zhotovitele pod pohrůžkou komplikací v 
územním a stavebním řízení… to už zřejmě neovlivníme. 
Tentokrát šlo o zastávku ČD a rekonstrukci 
Českobrodské. O co půjde příště, uvidíme.

Abych nekončil pesimisticky. Říjen přinesl řadu teplých a 
slunečných dní, ve kterých nejlépe vynikly krásy 
podzimu. Přeji Vám i listopad plný pěkného počasí a 
třeba na lampionovém průvodu se s mnohými z Vás 
těším na viděnou.

Pokračování Slova starosty ze str.1

Ondřej Martan
Váš starosta

INFORMACE z jednání Rady MČ Praha - Běchovice 

na svém 49. jednání dne 27.9.2012 RMČ mimo jiné projednala: 

· návrhu na změnu rozpočtu MČ Praha-Běchovice na rok 2012 

· dohodu o skončení nájmu části pozemku parc.č. 417/1 o výměře 27 m² 

· dodatek ke smlouvě o nájmu bytové jednotky v nemovitosti č.p. 588 

· úpravu střechy budovy č.p. 307-308 v k.ú. Běchovice 

· smlouvu o nájmu části pozemku parc.č. 1433 v k.ú. Běchovice 

· umístění reklamního poutače na budově č.p. 8 v k.ú. Běchovice a uzavření smlouvy na 

nájem reklamní konstrukce 

· souhlas s umístěním do Centra sociálních služeb Běchovice a s uzavřením nájemních 

smluv na byty 

· výběr mandatáře na organizování veřejných zakázek zadávaných MČ Praha - 

Běchovice v souladu se zákonem o veřejných zakázkách s předpokládanou hodnotou 

převyšující 250.000,- Kč 

· souhlas zřizovatele se změnou umístění školní družiny Základní školy Praha - 

Běchovice a s navýšením počtu žáků 

· vypsání výběrového řízení na uzavření smlouvy o nájmu bytů 
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RNDr. Soňa Beroušková
tajemnice ÚMČ

Zastupitelstvo, Rada, Úřad MČ

KONTEJNERY NA BIOODPAD

stanoviště:

Za Poštovskou zahradou

Do Říčan x Václava Kovaříka

Co patří do kontejneru na bioodpad?

Rozhodně ANO: zahradní odpad - listí, větve

Dodržujte prosím pořádek v bezprostředním
 okolí kontejnerů.

na svém 50. jednání dne 10.10.2012 RMČ mimo jiné projednala: 

· souhlas s uzavřením smlouvy na umístění reklamního zařízení  

· dohodu o skončení nájmu pozemku pod garáží parc.č. 25 o výměře 29 m² 

· dodatek ke smlouvě o nájmu bytové jednotky v nemovitosti č.p. 588 

· povolení splátek na úhradu dlužného nájemného  

· schválení finančního podílu MČ Praha-Běchovice na opravě kanalizační přípojky  

· nařízení hl. m. Prahy o zřízení přírodní rezervace Klánovický les  

· souhlas s proplacením nákladů spojených s opravou kanalizace v areálu Park 

Běchovice 2006 

· souhlas s napojením pozemku na komunikaci Ke třem mostům a Otakara Vrby 

· uzavření Smlouvy významného zákazníka se společností  T-Mobile s obchodními 

výhodami  

· vyjádření ČSOB Pojišťovny a.s. ke škodným událostem v Českobrodské 8 a Richtrově 

536 

· vnitřní směrnice 

· zřízení profilu zadavatele v souladu se z. 137/2006 Sb., o veřejných zakázkách  

LISTOPAD       10. 11. 2012 (sobota) 

                          24. 11. 2012 (sobota)   
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Zastupitelstvo, Rada, Úřad MČŽivot Běchovic

VELKOOBJEMOVÉ KONTERJNERY

Listopad   10.11. 2012 (sobota)
Prosinec     1.12. 2012 (sobota)

stanoviště:                            Za Poštovskou zahradou

Do Říčan x Václava Kovaříka

Předpokládaná hodina zavezení je kolem dvanácté hodiny 
a po naplnění VOK proběhne výměna. Odvoz VOK 
bude po naplnění v sobotu v 16:00 hodin.

Co do velkoobjemového kontejneru (VOK) patří ?

Rozhodně ANO: starý nábytek - skříně, postele, stoly, 
židle, křesla, koberce, linolea, matrace, zdravotní keramika - 
umyvadla, záchody, staré sportovní náčiní, autosklo a kovo-
vé předměty

Co do velkoobjemového kontejneru (VOK) NEpatří ?

Rozhodně NE: stavební odpad, suť, pneumatiky, nebezpe-
čné odpady (např. autobaterie, zářivky, barvy, rozpouštědla, 
motorové oleje a obaly od nich), odpad ze zahrady, 
elektrospotřebiče, televizory a PC monitory, počítače, 
lednice, mrazáky a sporáky

Městská část Praha – Běchovice 

Vážení občané, 

nabízíme jedinečnou příležitost dostávat pravidelně aktuální informace o akcích pořádaných 
městskou částí včetně dalších doplňujících informací z dění naší MČ. Informace jsou 
poskytovány zdarma, stačí pouze vyplnit Váš e-mail na tomto lístečku, popř. zaslat e-mail, 
kde v předmětu bude „chci aktuální informace“ na adresu: sekretariat@praha-bechovice.cz.  

  

…………………………………………………………….…….     (Vaše e-mailová adresa) 

Věříme, že tato služba výrazně přispěje k informovanosti občanů o všech aktuálních 
tématech v naší městské části. 

Ondřej Martan
starosta

-----------------------------------------------------------

Dodržujte prosím pořádek v bezprostředním
 okolí kontejnerů.
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Zastupitelstvo, Rada, Úřad MČ

Městská část Praha - Běchovice  

upozorňuje na možnost podávat 

žádosti o poskytnutí finančního příspěvku na činnost nebo na 

akci na rok 2013 

v rámci kulturních, zájmových nebo sportovních činností. 

Uzávěrka je v pondělí 19. 11. 2012 ve 12:00 hod. 

Žádost o grant musí být podána v  písemném vyhotovení, vyplněna na předepsaném formuláři, ve kterém je nutné jednoznačně 
vyplnit všechny požadované údaje. Tento formulář a pokyny k jeho vyplnění jsou k dispozici: 
 

1. v podatelně Úřadu Městské části Praha - Běchovice  
2. v kanceláři č. 204 u paní Mgr. Vlkové  
3. na internetových stránkách MČ Praha - Běchovice:   www.praha-bechovice.cz - tiskopisy 

 

Nezapomeňte doložit všechny potřebné listiny!!! 

Žádosti se přijímají v podatelně Úřadu Městské části Praha - Běchovice, Českobrodská 3,  

Praha 9 - Běchovice  

do 19. listopadu 2012 do 12:00 hod. 

 

 Grantové řízení se řídí „ Pravidly a podmínkami grantového řízení Městské části Praha - Běchovice“. 

Městská část Praha - Běchovice si v případě udělení grantů vyhrazuje právo neposkytnout prostředky v plné výši, 

realizace grantů není nárokovou položkou a poskytnutí grantu nelze vymáhat právní cestou. 

O výsledcích výběrového řízení jsou žadatelé o grant informováni následně po schválení Zastupitelstvem MČ Praha - 

Běchovice na úřední desce a na internetové stránce www.praha-bechovive.cz - úřední deska, v rámci schváleného usnesení.  

Bližší informace podá paní Mgr. Martina Vlková na tel.č. 281 028 613. 

RNDr. Soňa Beroušková
tajemnice ÚMČ
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Život Běchovic

Městská část Praha - Běchovice
Vám oznamuje, že 

 12. jednání 

Zastupitelstva
Městské části Praha - Běchovice

proběhne 

dne 19. prosince 2012 
 od 18:00 hodin

na ÚMČ Praha – Běchovice, Českobrodská 3, Praha 9
(velká zasedací místnost úřadu, přízemí)

Program jednání bude oznámen 
na úřední desce Úřadu MČ.

Zastupitelstvo, Rada, Úřad MČ

ZAMĚSTNANCI ÚMČ PRAHA - BĚCHOVICE

Mgr. Martina Vlková 

Ř referent společné státní správy a samosprávy 
Ř předsedkyně Komise pro projednávání přestupků  

č. 1 MČ Praha - Běchovice 
Ř tajemník Komise pro výchovu a vzdělávání 

Hlavní činnosti: 
1. Vede agendu správního řízení v oblastech: 

evidence obyvatel (jak listinnou, tak elektronickou) - přihlašování k trvalému pobytu, rozhodování ve věci 
zrušení trvalého pobytu, evidence změn, statistiky, sčítaní obyvatel, domovní listy apod. 
životního prostředí - vydávání rybářských lístku, rozhodování ve věcí povolování kácení dřevin rostoucích 
mimo les, následná kontrola stanovených náhradních výsadeb, spolupráce s Komisí životního prostředí 
přestupkového řízení stanovených zákonem č. 200/1990 Sb. a dalšími právními předpisy, vede 
přestupkové správní řízení - zajišťuje součinnost s jinými subjekty, především v rámci trestního řízení 
apod., spolupráce s exekutory při vymáhání nezaplacených pokut a nákladů řízení 
v oblasti voleb - volební seznamy, vydávání voličských průkazů, přijímání a rozhodování ve věci 
kandidátních listin, informovanost voličů apod. 
vedení úřední desky - zejména registrace vnitřních i doručených dokumentů do evidence ÚD, fyzické 
vyvěšování a snímání dokumentů na ÚD MČ a elektronickou ÚD MČ, potvrzování o vyvěšení a sejmutí 
dokumentů pro FÚ, CÚ, ExÚ apod.,  

Pokračování na str.7

fo
to

: 
Ja

n
 J

e
ch



Život Běchovic

strana  7

Zastupitelstvo, Rada, Úřad MČ

1.  Dále zajišťuje: 
činnost podatelny ÚMČ 
agendu datových schránek 
agendu CzechPoint - výpisy z katastru nemovitostí, obchodního rejstříku, rejstříku trestů apod. 
vidimaci a legalizaci - ověřování listin a podpisů 
vybírání správních poplatků a pokut v návaznosti na vedená správní řízení   
agendu pokutových bloků 
sociální pohřby v kompetenci MČ  
archivaci v oblasti své působnosti 

Další činnosti: 
zajišťuje administraci grantových řízení včetně přijímání žádostí, kontroly správnosti, vedení evidence a 
přípravy materiálů pro rozhodování orgánů MČ 
 
příprava a zajišťování podkladů pro uzavírání smluv 

 
příprava a zajišťování podkladů pro ZMČ a RMČ a komise MČ 
v rámci své působnosti vyřizuje podněty a stížnosti fyzických i právnických osob 
 
vykonává veškeré administrativní úkony spojené s vedením fotokroniky MČ 
 
zajišťuje organizaci a realizaci akcí pořádaných MČ nebo starostou MČ, zejména vítání občánků, výlety s 
dětmi, životní jubilea  
 
plní další úkoly přímého nadřízeného a starosty MČ 
 
řídí se etickým kodexem zaměstnavatele 

Pokračování ze str. 6

Mgr. Jitka Šnajdrová 

Ř referent společné státní správy a samosprávy 

Ř správce bezpečnostní politiky ISVS 

Ř předsedkyně Likvidační komise 

Ř členka Komise k projednávání přestupků č.2  

 MČ Praha - Běchovice 

Ř tajemnice Komise k projednávání přestupků č.1   

MČ Praha - Běchovice 

Ř tajemnice Komise pro sociální věci 

Hlavní činnosti: 

1. Vede agendu v oblastech: 

· právní a legislativní činnosti - provádí výkon komplexních právních činností v jednotlivých oborech státní 
správy nebo samosprávy 

· informační, metodické a konzultační činnosti v oblasti státní správy a samosprávy 

Pokračování na str. 8
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Pokračování ze str. 7

· řešení náhrad škod způsobených nesprávným úředním postupem - posuzuje práva na náhradu škody a 
na zadostiučinění za nemajetkovou újmu, způsobenou nezákonným rozhodnutím nebo nesprávným 
úředním postupem při výkonu veřejné moci  

· zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném přístupu k informacím 

· metodické činnosti při realizaci zřizovatelských a zakladatelských funkcí MČ 

· přípravy, jednání a realizace v oblasti závazkových vztahů 

· přípravy a projednání podmínek smluvních vztahů a vypracování návrhů smluv - od jejich uzavírání, 
přes změny jejich obsahu, vypovídání až po rušení a posuzuje veřejnoprávní smlouvy z hlediska 
souladu s právními předpisy a veřejným zájmem a řeší spory z veřejnoprávní smlouvy 

· jednání za MČ při komunikaci s MHMP a dalšími státními a soukromoprávními subjekty v oblasti práva, 
legislativy a IT 

· komunikace a jednání za MČ se soudy, exekutory a advokátními kancelářemi, notáři apod. 

· vede za MČ projektová řízení v oblasti IT - zejména v oblasti elektronizace státní správy, např. E-
government, datové schránky apod., zajišťuje řešení projektů, odpovídá za komunikaci s orgány, 
posuzování možností zavádění činností a zajišťování a zavádění SW pro tyto činnosti, zajišťuje provoz 
při změnách projektů informačních a komunikačních systémů nebo programového vybavení, zajišťuje 
postupy změn provozu, provozní testování, přípravu a realizaci modifikací a zajišťování jejich integrity a 
poskytování podpory uživatelům, zastupuje MČ v SW projektech zpracování procesů radničních agend v 
rámci HMP 

· bezpečnostní politiky ISVS - tj. kontrolu dodržování bezpečnostní politiky a koordinaci činností se 
správcem sítě ISVS 

· přípravy a zajišťování návrhů usnesení pro ZMČ a RMČ - odpovídá za jejich správnost a komplexnost 
podkladů, včetně návrhů usnesení a podkladů pro ně 

· řešení stížností v oblasti své působnosti 

2.  Dále zajišťuje: 

· vypracovávání zásadních právních výkladů a stanovisek a stanovuje obecné postupy aplikace právních 
předpisů v působnosti MČ, včetně řešení věcně a právně složitých případů 

· vykonávání legislativní práce a právních činností při tvorbě vnitřních norem ÚMČ v návaznosti na 
podklady a návrhy odborných útvarů ÚMČ 

· provádí metodickou a konzultační činnost pro útvary ÚMČ při přípravě právních předpisů a norem MČ 
včetně posouzení obsahové a formální stránky, provádí metodickou činnost v oblasti samosprávy 

· zajišťuje pohledávky MČ a jejich příslušenství uplatňováním zajišťovacích institutů, včetně zajišťování 
výkonu exekučních řízení 

· vidimaci a legalizaci - ověřování listin a podpisů 

Pokračování na str. 9
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Úřad MČ, Ohlédnutí za děním v Běchovicích

Pokračování ze str. 8

· v oblasti své působnosti úzce spolupracuje se starostou MČ, tajemníkem ÚMČ, ostatními odbory ÚMČ a 
s příspěvkovými organizacemi MČ 

· v oblasti své působnosti spolupracuje s finančním a kontrolním výborem ZMČ 

· archivaci v oblasti své působnosti 

· plní další úkoly přímého nadřízeného a starosty MČ 
 
· řídí se etickým kodexem zaměstnavatele 

OHLÉDNUTÍ ZA DĚNÍM V BĚCHOVICÍCH

Nová hala zkratovny

V pátek 5.října se v bývalém areálu výzkumných ústavů v 
Běchovicích odehrála malá slavnost. Silnoproudová 
zkušebna elektrických přístrojů a zařízení, známá v 
oblasti energetiky po celé Evropě jako Zkratovna-
Běchovice, slavnostně otevřela nově upravenou halu pro 
zkoušky transformátorů s vysokým napětím. 

Zkratovna, která je nepřetržitě v provozu již více než 60 
let, je součástí akciové společnosti Zkušebnictví.  Ta 
vznikla po privatizaci v roce 1990 a po mnoha vlastnických 
peripetiích se v roce 2010 stala součástí největší a 
nejznámější zkušebny na světě, holandské společnosti 
KEMA. V letošním roce se KEMA spojila s nadnárodní 
společností pro konzultace a certifikace DNV, t.j. Det 
Norske Veritas. Zkratovna tak vstoupila do celosvětově 
známé a respektované společnosti, která zřetelně 
deklaruje svůj zájem na rozvoji zkušebních aktivit v České 
republice.

Jako doklad této politiky může sloužit i investiční akce 
realizovaná ve Zkratovně v průběhu roku 2011 a 2012, 
jejímž výsledkem je rozšíření zkušebních možností 
Zkratovny o nové zkoušky, prováděné v nově 
rekonstruované a špičkovou měřicí technikou vybavené 
hale vysokého napětí.

Oficiálního slavnostního otevření haly se zúčastnili 
zástupci vedení zkušebních aktivit z DNV i KEMA, 
vedoucí manažeři Zkušebnictví a téměř stovka 
pozvaných hostů z řad zákazníků a obchodních partnerů 
Zkratovny. Všichni přítomní si měli možnost prohlédnout 
nové zařízení, ale i původní vybavení, které stále slouží ke 
zkouškám.

Ing. Vladimír Mastný
 odborný specialista

Účastníci slavnostního otevření při uvítacím projevu
 generálního ředitele Zkušebnictví     

Tomáše Urbana

Vedoucí zkratovny Robert Jech a výkonný ředitel 
společnosti DNV KEMA David Walker při symbolickém 

otevírání laboratoře
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Život Běchovic Ohlédnutí za děním v Běchovicích

Účastníci slavnostního otevření při prohlídce 
nového zařízení napěťové laboratoře

Prohlídka zkratových generátorů 
silnoproudové části zkušebny

Při slavnostním otevření nové laboratoře byl přítomen i 
starosta obce Ondřej Martan. Na snímku sleduje s 
měřícím technikem Tomášem Kocábem úvodní projevy. 
Rozšíření činnosti ve zkratovně může přinést i pracovní 
příležitosti pro místní obyvatele.
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Vyjádření Policie ČR k problematice prodlení 
nástupu zelené šipky při odbočování vpravo z ulice

Mladých Běchovic na Českobrodskou

Prodlení na základním návěstidle mezi doplňkovou šipkou pro vozidla odbočující vpravo 
a volnem je z důvodu zajištění bezpečnosti chodců přecházejících ulici Mladých 
Běchovic. Díky tomu jsou chodci ve vozovce vždy dříve než  vozidlo odbočující vpravo.

Z našich záznamů vyplývá, že toto SSZ nebylo v letošním roce softwaerově, ani jinak 
upravováno. Uvažuje se, že křižovatka bude prostorově zvětšena, ale v tuto chvíli mi 
termín realizace není znám. Jestli SSZ bylo upraveno, tak za to ručí majitel je Hl. m. Praha 
a správce TSK. V tomto případě bude mít aktuální informace Ing. Dražek z MHMP - ODA, 
případně Vás odkáže na pracovníky TSK.

Doufám, že jsem Vám pomohl objasnit situaci.

kpt. Ing. Máchal
Policie ČR
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V ulici Ke Kolodějům likvidovali hasiči požár 
tahače. Vůz začal hořet při jízdě. Řidič nestihl 
zachránit ani vlastni doklady. Z požáru vyvázl 
bez zraněni.

POŽÁR V BĚCHOVICÍCH
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ZŠ a MŠ

ŠÉFKUCHAŘ v Mateřské škole Čtyřlístek

V měsíci listopadu nám celý jeden den bude připravovat dobroty šéfkuchař z firmy "DOBROTY". Tudíž budeme nejen 
mlsat z čokoládové fontány, ale ochutnáme i nápady z profesionální kuchyně.

Na tento den se už moc těšíme. Další postřehy a fotografie najdete v některém z následujících čísel Života Běchovic  či na 
adrese: 

Vaše kuchtičky

www.skolka-ctyrlistek.cz

Jana s Hankou
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ZŠ a MŠŽivot Běchovic

Kosmonaut ve škole

Už je tomu více než třicet roků, co se na let do vesmíru 
připravovali čeští piloti Vladimír Remek a Oldřich Pelčák. 
Komise pak rozhodla, že startovat bude V. Remek a        
O. Pelčáka stanovili jako záložního kosmonauta.

Šesťáci se o letech do vesmíru učí v zeměpise. A tak se 
zrodil nápad pozvat na besedu do školy toho, který bydlí 
nedaleko. Měli jsme štěstí:  pan Ing. Oldřich Pelčák si na 
nás našel volnou chvilku.

Děti tedy vyslechly mnoho zajímavého o výcviku 
kosmonautů, o překonávání stavu beztíže i o tom, jak se 
třeba kosmonaut sprchuje,  nebo pije v beztížném stavu.
Velkou radost měly i z podpisů pana Pelčáka do 
zeměpisného sešitu.

E. Hlávková
ZŠ

foto (2x): E
. Hlávková

Dne  11.10. byla šestá a sedmá třída na výlovu Velkého počernického rybníka.
 
Lesy Hl. m. Prahy společně s rybářským svazem měly akci pěkně připravenou. Mohli jsme vidět  druhé nahazování sítě,  
což  bylo zajímavé. Dále jsme poznávali ryby na plakátu a zároveň jsme si mohli na některé skutečně sáhnout. Poté jsme 
poznávali vodní zvířata, která u nás žijí,  a i některé druhy ptáků - nejdříve na papíře, potom jsme je i pozorovali  
dalekohledem na stromech. Hlavně nás zaujaly dřevěné rybičky, které jsme museli lovit dřevěným prutem. Pak  jsme se 
přesunuli ke stolu, kde nám 1 z odborníků začal vyprávět o rybářských pomůckách a půjčil nám i prak,  do kterého jsme si 
museli najít kamínek a vystřelit jím na cíl. A dozvěděli jsme se, že jsou v rybníce dvě barevné ryby, které se vrací vždy po 
výlovu do vody. Tento rok byl nečekaný výlov -  normálně se dělá jen jednou za dva roky.

Katastrální území: Dolní Počernice
Vodní tok: Rokytka 
Typ nádrže: průtočná
Účel nádrže: krajinotvorný a ekologický, vodohospodářský, 
extenzivní chov ryb 
Plocha hladiny: 194 000 m2 
Objem nádrže: 310 000 m3 
Typ vzdouvací stavby: zemní sypaná hráz, výška 5,5 m
Vlastník: Hlavní město Praha 
Správa: Lesy hl. m. Prahy

Vypracoval: Matěj Šmída
žák ZŠ
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Vážení čtenáři,

přinášíme vám opět náhled do činnosti Centra sociálních 
služeb Běchovice.

Centrum sociálních služeb uskutečnilo za pomoci 
finančního příspěvku od Městské části Praha – Běchovice 
výlet parníkem. Akce se konala 12. července 2012. 
Během odpoledne jsme se vydali mikrobusy společnosti 
Societa, o.p.s. směrem do centra Prahy, kde nás před 
samotnou plavbou přivítali v restauraci Občanská 
plovárna. Senioři se poté hodinu kochali překrásnou 
scenérií hlavního města z parníku. Na palubě bylo 
přichystáno bohaté občerstvení a nápoje. Při odjezdu 
zpět do Běchovic začalo pršet, a tak i krátké slunečné 
počasí během plavby jsme měli objednané.   

Klub důchodců

Prostřednictvím dalšího poskytnutého grantu Městské 
části Praha – Běchovice jsme měli možnost vypravit se na 
každoroční celodenní poznávací zájezd členů Klubu 
důchodců. Pro letošek si účastníci zvolili výlet do 
Litoměřic, města plného historie a kultury. 

Výlet se uskutečnil druhou zářijovou neděli. Do Litoměřic 
jsme se vydali osvědčenou a pohodlnou dopravou 
společnosti Societa, o.p.s. I méně zdatní senioři tak měli 
možnost zúčastnit se prohlídky města. Na náměstí nás 
čekal pan Šíma se svým výletním vláčkem. Následovala 
hodina jízdy historickým centrem i okrajovými částmi 
Litoměřic. Významné památky a stavby komentoval 
příjemným hlasovým projevem, nezapomněl připojit i 
vtipné a pikantní historky. Po projížďce jsme zavítali do 
Dílny ručního papíru. Paní Štyrandová nás provedla 
místní galerií a v suterénu domku předvedla, jak vznikají 
originální ručně vyrobené kousky.  Po přívalu informaci 
jsme poseděli v místní restauraci nad dobrým jídlem a 
pitím. Odpoledne se členové KD rozdělili na dvě části. 
Jedna skupina zvolila volný program podle svého, druhá 
navštívila Oblastní muzeum Litoměřic. Zde se nám 
dostalo komentované prohlídky stálých expozic včetně 
aktuálních sbírek. Do odjezdu jsme stihli ještě zajít na 
zmrzlinu a strávit čas podle svého přání. Zpáteční cestu 
jsme na přání účastníků zvolili přes obec Terezín a její 
nechvalně známou pevnost. 

Z mnohých komentářů si dovolím zhodnotit akci 
podpořenou MČ Praha – Běchovice jako velmi 
vydařenou, příjemnou a bohatou na zážitky. 

Do budoucna plánuje Klub důchodců mnoho dalších 
aktivit. Jednou z velkých událostí bude 11. prosince 
Mikulášská zábava, na kterou přijal pozvání pan starosta 
Ing. Ondřej Martan. 

Čtvrteční aktivity

V rámci přivítání podzimu a rozloučení s letní sezonou 
jsme uspořádali Lampionovou slavnost. Dne 20. září jsme 
tedy naposled rozžhavili uhlíky pod špekáčky a venkovní 
prostor pokryla výzdoba s lampiony. Slunečné počasí 
nám dovolilo strávit vydařené odpoledne plné dobré 
nálady a zpěvu.

Nejnovější událostí v CssB bylo školení zaměstnanců. Ve 
středu 10. října 2012 se konal osmihodinový akreditovaný 
kurz (MPSV) s názvem Úvod do aktivizačních metod pro 
seniory. Paní Mgr. Jitka Suchá, která se problematice 
věnuje již řadu let, odborně potvrdila snahu CssB o 
individuální přístup ke jeho klientům a podporu v 
zapojování seniorů do společenských aktivit.  Tým 
pracovníků načerpal novou inspiraci ke spolupráci se 
seniory a jejich blízkými. Důkazem vám budou další 
příspěvky v ŽB.

S pozdravem          
                                                                                                                   

 Martina Rafačová
sociální pracovnice, koordinátorka aktivit

tel.: 775 997 853, martina@cssb.cz
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Sraz všech zúčastněných bude nově na parkovišti u rybníčku v centru MČ.
S sebou lampion! Stejně jako v loňském roce bude soutěž o nejlépe doma
vyrobený lampion. Teplé oblečení a dobrou náladu s sebou.
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KULTURA - ohlédnutí

Chovatelský den v Újezdě nad Lesy

Na této akci byli i  občané Běchovic a přihlásily se i 
běchovické děti.
Věříme, že se chovatelský den stane i akcí pro 
běchovické občany.

Chovu zdar!

Marcela Lamešová
předsedkyně ZO ČSCH Praha 9 -  Újezd nad Lesy

KNIHOVNA

DONÁŠKA KNIH AŽ DOMŮ

Nová služba Knihovny Běchovice pro seniory a trvale i 
dočasně imobilní uživatele naší knihovny 

Co potřebujete?
 - bydliště na území Prahy - Běchovice
                          - platný čtenářský průkaz naší knihovny
                          - telefon nebo email pro objednání 

služby    a objednávání knih
                          

Každé 2 týdny si můžete takto vypůjčit až 4 knihy nebo 
časopisy z našeho fondu. Knihy vám budou zdarma 
donášet  a vyzvedávat žáci základní školy.

Zájemci o službu,  volejte do knihovny ve výpůjčních 
hodinách, nebo pište na email knihovny.

   Úterý 9-12    15-18       Čtvrtek  12-18

knihovna@praha-bechovice.cz

281 930 914 
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KnihovnaŽivot Běchovic

Týden knihoven

Na začátku října jsme v naší knihovně opět absolvovali 
„Týden knihoven“. Letos byl věnován malíři a ilustrátorovi 
Jiřímu Trnkovi, jehož sté výročí narození jsme si 
připomněli na počátku tohoto roku. Společně číst z jeho 
krásné dětské knížky Zahrada přišly 3 třídy třeťáků a 
čtvrťáků, dětem četly také paní Jarmila Rusová a Věra 
Santolíková. Tématicky jsme zůstali u Jiřího Trnky, jenž 
věnoval velký díl své umělecké činnosti návrhům a výrobě 
loutek a postaviček k animovaným filmům, i s naší 
dílničkou pro menší děti. Papírové loutky a pohádkové 
postavičky si během října přišlo do knihovny vyrobit asi 30 
dětí se svými rodiči. 

V týdnu knihoven byla také zahájena naše facebooková 
soutěž pro starší děti a mládež: Přečti jakoukoli knihu a 
sdílej své dojmy a postřehy z četby na facebookové 
stránce naší knihovny. Autoři nejhezčích příspěvků 
vybraných porotou a příspěvků s nejvíce „lajky” budou 
oceněni.
http://www.facebook.com/Knihovna.Bechovice
Přispívejte a „lajkujte“ do 15. listopadu!

Na závěr bych chtěla dát jeden užitečný tip všem 
čtenářům povinné četby: Městská knihovna v Praze 
digitalizuje českou klasickou literaturu - díla autorů, která 
již nepodléhají autorským právům (tzn. díla autorů, od 
jejichž úmrtí uplynulo více než 70 let). Tyto knihy jsou 
zdarma ke stažení nebo k on-line prohlížení na webových 
stránkách městské knihovny www.mlp.cz. Jedná se 
například o knihy Karla Čapka, Boženy Němcové, Aloise 
Jiráska, Svatopluka Čecha, Karla Havlíčka Borovského, 
Jana Nerudy a dalších.

Krásné podzimní dny 

 
knihovnice 

Hana Santolíková

Fotografie ze společného čtení 
a z vyrábění loutek
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SPORT

„Není důležité vyhrát, ale zúčastnit se, “ to byla hlavní 
myšlenka většiny z 1611 závodníků, kteří se postavili na 
start 116. závodu Česká spořitelna Běchovice. Nejstarší 
nepřerušený běžecký závod na evropském kontinentu 
přilákal závodníky nejen z České republiky, kteří bojovali o 
titul mistra ČR, ale i zahraniční borce. Mezinárodní 
vytrvalecká konkurence se sešla za nádherného 
slunného počasí k desetikilometrovému silničnímu 
závodu, který se v roce 1897 poprvé běžel od 
legendárního patníku č. 13. 

V neděli 30. září proudily od rána do základní školy, kde 
byla prezentace, davy atletů. Vzorně připravená startovní 
kancelář umožnila rychlé odbavení závodníků, kteří se 
pak na závod připravovali především v místních parcích a 
ulicích. Nezvyklé rušno přilákalo k nové budově místního 
úřadu, kde probíhal start, desítky spoluobčanů, kteří 
potleskem běžce vyprovázeli. Nejprve startovaly 
kategorie mužů nad 40 let. Osm set párů nohou vyrazilo 
na trať úderem jedenácté hodiny. Mezi startujícími byl 
tradičně prof. Jan Pirk, který již při svém 25. startu řekl, že 
„Běchovice jsou jeho srdeční záležitostí“, zatímco on je 
ale záležitost srdcí našich. Dalším borcem je pan Luboš 
Otčenášek, který se na trať závodu vydal po 
pětapadesáté! Docílil ve své kategorii 44 nejlepších časů 
a i ten letošní je v jeho věku obdivuhodný - 1:54:19! Pro 
zvídavé ještě doplním, že pan Otčenášek startuje za 
Sokol Běchovice a je ročník 1935! 

Jako organizátora Mladých Běchovic mě potěšila účast 
sponzorů našeho závodu na startu „velkých“ Běchovic. Ve 
startovní listině se zapsal syn jednatele AZ-Centrum L. 
Tichý a čtyři! zaměstnanci firmy Zkušebnictví, a.s. Atletika 
tedy není místním firmám lhostejná a dovedou ji nejen 
podpořit finančně, ale jejich zaměstnanci se zapojují i 
aktivně.

Druhý závod atletického dopoledne patřil ženám. Ve 
všech věkových kategoriích jich startovalo necelých 300, 
přičemž nejcennější kov si odnesla v mistrovské kategorii 
Monika Preibischová z Mariánských Lázní. Obdiv patří 
belgické závodnici Christel Schenckové, která do 
Běchovic jezdí pravidelně a letos ve své kategorii obsadila 
2. místo. 

Mistrovský závod se odehrával v režii keňských a 
kroměřížských závodníků. Samuel Kemboi běžel z 
Běchovic až na Vápenku v čele závodu a nebylo pochyb, 
že závod vyhraje. Usiloval o rekordní čas, který se mu 
však pokořit nepodařilo. Mistrem republiky se stal Milan 
Kocourek, který obsadil celkové 3. místo. Trojici žlutých 
dresů z Kroměříže doplnili Jiří Homoláč a Jan Kreisinger. 

Jan Jech

116. ZÁVOD ČESKÁ SPOŘITELNA BĚCHOVICE

František Matoušek velí každoročně organizaci startů a 
přípravě startoviště.

Startovní kancelář zajišťují ochotně a velmi spolehlivě 
místní občané.

Další foto na str. 18
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SportŽivot Běchovic

´

Po 55. před startem závodu stojí Luboš 
Otčenášek z Běchovic.

Krátce po startu mistrovské kategorie.

Start všech kategorií žen.

Šestisethlavý dav se vydává na desetikilometrovou trať z 
Běchovic na Vápenku.
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In line Běchovice 2012 – 9.ročník 
jízdy na 5.km na kolečkových 

bruslích.
Je leden 2012, venku mrzne, vločky poletují a já posílám 
paní Zdence na P14 žádost o zábor místa pro cíl In line 
Běchovice v Kyjích. Podrobná mapka musí zakreslovat 
vše, co budeme v parku stavět. Rozumí se:  park jako 
vždy přivést do stejného stavu jako před akcí. To nikdo z 
nás ale netuší, jaké překvapení schované v trávě nám 
připraví pejskaři!:-(((
 Musíme vzít v potaz žádost z minulých let, abychom 
nepřekáželi na silnici. A tak se krásně vysekaný a uklizený 
park jeví jako bezvadně zvolená varianta. Tak a kde začít! 
Určitě u sponzorů. Je únor a já dostávám informaci k 
uvolněnému grantu z MÚ Běchovice. První a jediné 
finance! Hurá, tak se do toho můžu pustit! Medaile, 
informační leták, kde by však už měli být případní 
sponzoři. A tak odesílám mailíky se žádostí těm, které 
jsme měli na akcích minulých! Sakra a nikdo neodpovídá! 
Je brzy, uklidňuji se a využívám nápadu kamarádky 
oslovit firmy, kolem kterých bruslaři prosviští! …a tak 
můžu nakonec zkonstatovat, že máme letos 28 sponzorů. 
Každý samozřejmě věnuje, co uzná za vhodné – vše se 
týká naturálií. 
Blíží se srpen a já začínám třídit igelitové tašky s dárky a 
věcmi na jízdu. Od závodu v běhu využíváme nejen 
uzavřenou trať, ale i WC v cíli, zátarasy v cíli a u předání 
odměn a u losování tomboly, policisty v cíli a sanitu pro 
případná zranění. Ještě připravit přihlášky, propisky, 
pokladnu a cedule do startovní kanceláře, která je i letos v 
zadní části ZŠ v Běchovicích. Jasně a samozřejmě také 
dodat barevné papíry k tisku startovních čísel.
 Letos překonáváme tisícího účastníka za všechny 
ročníky. Pokračujeme v číselné řadě stále dál. A co 
organizační tým? Jestlipak mi budou chtít i letos všichni 
pomoci? Všichni mě ubezpečují, že ano, a tak můžu s 
klidným svědomím usínat, že budu mít ve startovní 
kanceláři Járu Svátka s Renčou Hejdukovou a 
Geringerovou, v cíli Janu Jahnovou jako strážce odměn a 
tomboly, Vladěnu  Stejskalovou a Kristýnu Stejskalovou u 
dárků pro všechny účastníky jízdy od sponzorů, Vlaďku 
Mindošovou jako fotografku akce, Verču Kounovou jako 
zapisovatelku 1.-3.místa žen, mužů a kočárků v cíli a 
porotkyni pro zvolenou miss tratě, miss kolo a nejstaršího 
účastníka jízdy. 
František Bílek letos kromě dopravy všeho zvládl pro 
bruslaře odmést všechny přístupové cesty v parku. Za to 
mu patří ohromný dík! Protože prach a listy -  to je pro 
ložiska a kolečka v bruslích snad to nejhorší.
 A i letos (i když s troškou problémů) naštěstí ozvučuje cíl 
Dydy David Kafka. Je týden před akcí a já mám k dispozici 
8.000 informačních letáčků, které vylepuji u stanic metra 
Hloubětín, Rajská zahrada, CČM. Posílám všem 
kamarádkám a kamarádům, aby akci udělali patřičnou 

reklamu a propagaci. Jsou dva dny před akcí a ze Svijan 
mi přivážejí 20 exportních balení dvou piv do tomboly, pan 
Špánek 3 ks medovníků pro vítěze a pan Kadlec sportovní 
batohy f. Laura sport. Pan Heřtus mi přiváží od syna Pavla 
z f. Kakteen Flora 20 kaktůsků, krásně zabalených ve folii.
 Nedá mi to a dívám se na internet, jak budou podle 
nadepsaného názvu u každého exempláře  krásně 
kvést…a jeden krásnější než druhý – žlutý, růžový, 
červený. Den před akcí si vyzvedávám v Zahradnictví 
Kočí 18 ks nádherných růžových kytek v květináči. 
Chodba u nás doma je už skoro neprůchodná. Naštěstí 
vše můžeme dát od f. Peugeot Domanský do 
zapůjčeného „boxera“ – nákladního auta Peugeot. 
Zjišťuji, že voucher pro první ženu a muže v cíli – 
zapůjčení vozu Peugeot 508 na celý víkend -  není 
podepsaný. A tak pan Tomáš Domanský se musí v den 
jízdy  za námi stavit a voucher podepsat. Ve sportovní 
tašce od f. Suzuki Dolní Počernice dostávám pro vítěze, či 
do tomboly,  krásný sportovní batoh, 12 angličáků, 
nepotopitelnou klíčenku a toustovač. Od f. Emco 
dostávám pro první bruslaře rozpustnou čokoládu a do 
tomboly 18 ks plechovek s keramickým talířkem a 
hrnečkem a červené dózy s víčkem. Firma Coca cola 
věnuje 480 ks nápojů Coca cola. Firma Big Shock energy 
drinky. Ipex věnuje 2 ks hodin s budíkem, Porsche Praha – 
Škoda , Pneu Jaroslav Buřič Běchovice – kartu s kreditem 
1.000 Kč na benzín či naftu, Restaurace u Koníčků v 
Dolních Počernicích – 3 vouchery po 100 Kč do tomboly, 
Pizza Delicato – 3vouchery po 180 Kč na vynikající velkou 
pizzu dle výběru - do tomboly. Fan club Lucky Vodráčkové 
– grafické zpracování a úprava účastnických diplomů,  
Líbím se Ti.cz – tisk letáků pro info o akci v počtu 8.000 ks, 
Fan on line – propagace na plakátech o In line jízdě v 
kulturním zpravodaji v zastávkách MHD a metru, 
Benzinka Petr Požárek věnuje 30 propisek a 40 voucherů 
na umytí vozu. A ještě další dárky, ale darující nechtějí být 
nikde uvedení. A já mám velkou radost, že mám pro 
bruslaře hodně cen! 
Je sobota odpoledne a začíná pršet. Mám sevřený 
žaludek a vše připravené…a co když bude pršet jako 
předloni! Manžel Václav mě uklidňuje, že v neděli pršet 
určitě nebude, že bude sice chladněji, ale bez deště. 
Překvapivě usínám, slyším ještě bubnovat kapky na 
parapet…ale ráno je krásně! Azuro a my odjíždíme 
připravit snad vysněné pětistovce bruslařů pěknou 
sportovní akci. Ještě se dohadujeme, kde postavit 
uprostřed parku party stan a stupně vítězů. 

Je za pět minut půl 11. Start je za dveřmi, ozvučení tratě 
zlobí, nefungují mi z ničeho nic stopky. Zjišťuji, že chybí na 
silnici cílová páska a nejsou vzadu rozestavěné zátarasy. 
No, jasně, práce Fandy, kterého jsem souhlasně pustila s 
autem pro batohy a natáčet jízdu na kameru. Chytám 
nerva, ale naštěstí jsou kolem mě moji organizátoři, kteří 
vše uvádějí do správných kolejí. 

Pokračování na str. 20
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Jára Svátek přiváží do cíle druhou ozvučovací aparaturu 
a já už můžu v klidu moderovat cíl, připravit pro bruslaře 
poděkování sponzorům, upozornit je, kde si vyzvednou 
batůžky a ceny od sponzorů a kde bude vyhlášení 
vítězů…a to už se nám z dálky jakoby zpomaleným 
tempem přibližuje první bruslař. Styl je nádherný, ale 
vůbec proti sluníčku nic nevidím, netroufám si odhadnout, 
kdo by to mohl být, kombinéza je od týmu oddílu 
Modřanských. Projíždí cílem s třísetmetrovým náskokem 
za druhým a dalším 100 m 
náskokem za třetím bruslařem. Další skupinka se blíží v 
ohromné hroudě a nastupuje závodní tempo finišující do 
cíle. Bohužel samí muži…a až za dalších asi 200 metrů 
první žena, tedy dívka a pak další dvě hned za s sebou. 
Máme první tři muže, ženy, teď počkáme na kočárky a 
jdeme vyhlašovat vítěze. 
Dělám rozhovor s vítězi. Nejsou vůbec zadýchaní…já 
bych funěla, že bych ani nemohla mluvit..a oni odpovídají 
na mé otázky a ještě se smějí a mezi s sebou se z legrace 
pošťuchují. Holky se od srdce radují a já vyzvídám kvůli 
první ceně, zda má vítězka řidičák. Nemá! No, to budou 
mít rodiče radost, zařídit si Peugeot 508, a udělat si 
krásný výlet!. Usmívají se a říkají, že se jim jízda líbila. Ale 
já vím, že to zase taková legrace nebyla, závěrečný 
polokopeček za křižovatkou v Kyjích a drkotající asfalt s 
takovými pidináškvarky – to tedy není nic moc! Vím, a 
nechala jsem vyhlásit i na startu, aby si dával každý 
bruslař pozor i na kanály v Dolních Počernicích uprostřed 
cesty směr z kopce. A také už za 9 let vyjeté koleje od 
těžkých aut! Mezitím dojíždějí jednotlivci, ale i rodiny, kde 
k bruslícímu děcku jedou rodiče na kolech a naopak k 
bruslící mamince jede 4letá Lucinka, a na svém kolečku 
vepředu v košíku máminu bundu, tričko a v zadním košíku 
máminy boty a ještě na zádech batůžek…směje se od 
ucha k uchu a volá v cíli ahooooj -  asi na babičku! Kde 
máš mámu? Nevím, neboj, přijede! Slyším to a to už 
přijíždí do cíle celá rodinka na bruslích, táta, máma, dvě 
děti. Hlava rodiny na mě volá, že veze infarkt, ale směje 
se. A to už běžím kvůli času odměňovat. 
Nejvíc zastoupený tým v počtu 19 bruslařů je oddíl 
kolečkového bruslení pod vedením Lídy a Denise 
Krupkových z Modřan. Začínaly jsme s Lídou ve stejném 
roce. Já zůstala věrná oddílovému bruslení pro radost, 

Lída přivedla svůj svěřený tým dětí k reprezentaci nejen v 
České republice, ale i v zahraničí. Je to fantastické! 
Děkuji jí za její práci a její tým dětí si odnáší 3 balíky 
nápojů. 
Druhý nejvíce zastoupený tým jsou děti z In line talentu. A 
už je tu vyhodnocení vítězů: GRATULUJI!:

Muži:

1. místo Matěj Krupka start.číslo 1029
2. místo Matěj Pravda start.číslo 998
3. místo Šimon Pravda start.číslo 999

Ženy:

1. místo Tereza Bohumská start.číslo 1011
2. místo Magdalena Stodolová start.číslo 1049
3. místo Andrea Lokvenová start.číslo 970

Kočárky:

1. místo Denisa Dvořáčková start.číslo 1055
2. místo Aleš Reichl s manželkou start.číslo 983

Miss tratě: Kristýna Hřebíčková start.číslo 952
Misák kolo: Martin Jandus start.číslo 1009
Nejstarší účastník jízdy p. Řápek start.číslo 948, r. 
nar.1938
Největší nálož na kole Lucie Zmrzlá start.číslo 980

A čeká nás vylosovat 170 cen tomboly. Letos je 139 
bruslařů v cíli, tak to otočíme tombolu 2x! Je půl 1. a je 
konec akce! Takovou to dá práci vše pěkně připravit a za 3 
hodiny je po akci! 
Moc děkuji všem, kteří se rozhodli udělat něco pro své 
zdraví, zasportovat si a užít si uzavřenou silnici určenou 
od pondělí do neděle jen pro auta a kola! Moc děkuji všem 
sponzorům za jejich dárky! A moc a moc děkuji mému 
organizačnímu týmu, bez kterého by se tato jízda 
rozhodně neuskutečnila!

Ivana Kafková

Pokračování ze str.19

Čekal nás první in-line závod Běchovice – Kyje

Ještě před samotným startem v nás dřímala jiskřička 
pochybností. Ujedeme to? A co ty dva kopce cestou? Co 
když se někde vymázneme?

V neděli ráno 30.9.2012 nás probudilo sluníčko. Po 
deštivé sobotě to bylo příjemné překvapení. Kafčiny 
modlitby za pěkné počasí byly vyslyšeny. Obléknout se, 
vyčistit zuby, nasnídat se a  popadnout brusle...

Před běchovickou školou je velmi rušno. Scházejí se tu 
běžci všech věkových kategorií, kteří chtějí pokořit 
t radiční deset ik i lometrovou vzdálenost mezi 
Běchovicemi a pražským Jarovem. Mezi běžci se 
proplétají majitelé kolečkových bruslí i jejich doprovod s 
koly. Hledají místo, kde se mohou zaregistrovat k svému 
pětikilometrovému závodu. U vedlejšího vchodu do školy 
lze zahlédnout ředitele místní školy pana Jaroslava 
Svátka a jeho spolupracovníky. Odevzdáváme přihlášky 
a dostáváme svá startovní čísla. 

Pokračování na str. 21
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Na připravených lavičkách nazouváme brusle, 
navlékáme chrániče, nasazujeme helmu a připínáme 
čísla. Za chvíli se sluníčko ozývá v plné síle. Sundáváme 
proto mikiny a znovu připínáme čísla...

Jde se na start. Panuje tam velmi napjatá atmosféra. 
Místní hlasatel podává informace nejen k Velkým 
Běchovicím, ale také k závodu in-line bruslí. Odpočítávají 
se poslední minuty do startu. Startem teď mohou jen velmi 
pomalu projet pouze auta pořadatelů a autobusy MHD.

Do všeho toho mumraje se ozve startovní výstřel a jede 
se. Vepředu jsou závodníci in-line oddílů, které následuje 
zbytek startovního pole. Kromě bruslařů jsou v něm i 
cyklisti a našly se bruslící maminky s kočárky. 

Cestu, kterou  většinou znají jen kola našich aut,  si 
konečně můžeme prohlédnou na vlastní oči. Bruslemi 
vnímáme všechny nerovnosti, každý kamínek a každou 
prasklinku. Kolem trati se to hemží diváky, kteří bruslaře 
povzbuzují. Je to příjemné i pro ty, kteří nezávodí, ale 
jedou jen tak pro radost. Podle cedulí podél trati vidíme, 
kolik kilometrů máme za sebou a kolik před sebou. První 
kilometr, druhý....

Obávané kopečky se najednou nezdají tak hrozné. Na 
křižovatce v Dolních Počernicích, kde končí první ze dvou 
sjezdů,  máme chuť zamávat na auta, která protentokrát 
dávají přednost nám bruslařům a zakřičet : „Jsme dobří“. 
Ale blíží se menší stoupání,  a tak upínáme veškerou svou 
energii na jeho zdolání. Odměnou nám je další sjezd 
směrem na Jahodnici. Kvalita asfaltu se pomalu zhoršuje 
a přibližně od mostu v Kyjích má člověk pocit, že si 
vydrncá duši z těla. Cíl se naštěstí kvapem blíží.  Už je 
dokonce slyšet Kafčin hlas, který komentuje dění v závěru 
trati.. Projezd cílem a můžeme se poplácat po ramenou...

Dojezdem do cíle však celá akce zdaleka neskončila. 
Každý závodník obdrží malé občerstvení. Potom se 
vyhlašují ti nejlepší v každé kategorii. Hřebem celého 
závodu je nekonečná tombola plná pěkných cen.

Iva Kafková

Pokračování ze str. 20

Pár fotografií

Cíl Kyje - 1-3 místo 
muži 
Matěj Krupka, 
Matěj Pravda, 
Šimon Pravda

Cíl Kyje - 1-3 místo 
ženy 
Tereza Bohumská, 
Magdalena Stodolová, 
Andres Lokvencová

Start 10:30 Běchovice

Miss tratě, misák kolo a miss největší 
nálož na kole Kristýnka Hřebíčková, 
Martínek Jandus a Lucinka Zmrzlá

Cíl Kyje - 1-2 místo kočárky 
Denisa Dvořáčková a 

Rodinka Reichlova
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Na trati je Martínek jako doprovod, zatím 

nebruslí jediný z jejich rodiny, ale začne už 

příští rok!

Nejstarší účastník jízdy p. Řápek, rok 

narození  1938.

S č. 980 je s absolutně největší náloží 

Lucinka Zmrzlá.

A kočárek v cíli ... Reichlovi.
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KONEC SEZÓNY
3.10.2012 jsme se rozhodli oficiálně ukončit naši bruslařskou sezonu roku 
2012 za oddíl kolečkového bruslení pod vedením Ivany Kafkové.

Sešli jsme se skoro všichni před bistrem sportovního areálu Na Korunce. 
Maminky nám připravily občerstvení v podobě různých koláčů,štrúdlů, 
buchet, perníků a muffinů a Iva zajistila pití. Dostali jsme za sledovanou 
docházku za celý rok 2012 dárky (od března/bruslili jsme prvně 28.3./až 
do teď/, a budeme ještě za pěkného počasí pokračovat každé pondělí a 
středu od 18-19h.) za oddílové bruslení a za účast na závodech, kde jsme 
reprezentovali náš oddíl a Běchovice.

 Na absolutně prvním místě se umístil se svojí účastí 38x na oddílovém 
bruslení Míša Kovalovský. A to ještě nejsou započítané jeho hodiny 
bruslení o víkendech.

Krásně jsme si popovídali a pak si šli menší kluci a holky zakopat fotbálek 
na prázdné hřiště pro velké fotbalisty , a kdo chtěl, tak si šel ještě již za 
nasvíceném oválu na 20 minut zabruslit. Bylo to pěkné rozloučení s 
bruslařskou sezonou v r. 2012. A snad se v takto hojném počtu sejdeme 
zase po zimní sezoně. Máme v zimě opět naplánované jednovíkendové 
lyžařské soustředění - 4.ročník  - a také se těšíme, že Na Korunce bude 
letos možnost v mrazu jít si zabruslit na ledních bruslích.

 Ivana Kafková
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Poslední krásné slunné a teplé dny jsme si užili na našem oblíbeném Maxově. 
Posuďte sami...

foto: účastníci akce
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KLUB AUTOBUS, DOSPÍVÁNÍ V 
BEZPEČNÉM PROSTŘEDÍ

Občanské sdružení Neposeda provozuje v Běchovicích 
již řadu let nízkoprahové zařízení pro děti a mládež 
Autobus pro mladé lidi ve věku od 11 do 21 let. Klub je 
formou sociální prevence a je otevřený několik dní v týdnu 
v odpoledních hodinách, kdy může zařízení navštívit 
kterýkoliv dospívající v dané věkové hranici.

A co ho u nás může potkat? V klubu Autobus pracují stále 
dva kontaktní pracovníci a jsou zde mladým lidem k 
dispozici. Povídají si s nimi, naslouchají jejich problémům 
a pomáhají jim při zvládání různých životních situací, které 
je v období dospívání mohou potkat. Proti nudě mohou 
mladí lidé zdarma využívat vybavení klubu, jako je stolní 
fotbal, ping-pong, deskové hry, PC a další vybavení pro 
volnočasové aktivity. V programu klubu jsou zařazené 
přednášky preventivního nebo vzdělávacího charakteru, 
hudební a sportovní akce aj. Dospívající se mohou sami 
podílet na tvorbě programu a organizování akcí. 
Získávají tak nové zkušenosti do života.

Občanské sdružení Neposeda dále provozuje terénní 
formu sociální práce, kdy se pracovník potkává s mladými 

lidmi v prostředí, ve kterém se pohybují ve volném čase, 
jako jsou ulice, skateparky, parky aj.

Bc. Zuzana Hrzalová
 vedoucí NZDM Autobus

TANEC V AUTOBUSU
Nabízíme kurzy tance pro mladé lidi, kteří si chtějí 
pořádně zatančit, naučit se základy moderního tance a 
baletu, který je vynikající průpravou pro všechny další 
taneční styly i některé sporty. Vyzkoušíme si i různé 
akrobatické prvky či tanec s partnerem. Seznámíme se s 
nejnovějšími trendy v tanečním světě a naučíme se 
krásné choreografie na hudbu od Pink, Divokého Billa 
nebo Glee.
V některých variacích propojíme balet s modernou, ale 
třeba i s akrobacií a breakdance. Společně vytvoříme 
atraktivní, elegantní a dynamickou taneční sestavu.  
Hlavně si ale užijeme spoustu legrace, protože kvůli tomu 
vlastně tančíme!

Kdy a kde? Od listopadu každou středu od 18 hodin v 
klubu Autobus, lektorka Jana Vogeltanzová, cena 70 
Kč/lekce. Více informací na . autobus@neposeda.org

PODĚKOVÁNÍ OD OSLAVENCŮ

Ráda bych poděkovala Úřadu MČ Praha-Běchovice, paní Mgr. Martine Vlkové a starostovi Ing. 
Ondřeji Martanovi za gratulaci a předání hezkého dárku k memu životnímu jubileu. Obzvláště 
oceňuji pozornost, jakou Městský úřad věnuje svým občanům.

Marie Cuhrová 

Děkuji MČ Praha – Běchovice za milé blahopřání a dárek 
k mému kulatému životnímu jubileu.

Milada Váchová

Děkuji Úřadu MČ Praha – Běchovic v zastoupení Mgr. 
Martinou Vlkovou a p. Janem Skopalem za velice milé 
blahopřání a dárek k mému životnímu jubileu. 

Ing. Václav Vaněk

Děkuji MČ Praha – Běchovice za pěkný dárek k mému jubileu, který mně byl předán 
pracovnicemi MČ s milým blahopřáním.

Jaromír Kollmann

Děkuji MČ Praha –Běchovice  za přání k životnímu jubileu. 
Velice mě to moc překvapilo. 

Faustusová Ludmila
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V sobotu dne 20. října 2012 se JSDH Běchovice zúčastnila kurzu 
Nositele dýchací techniky. 

Výuka i praktická zkouška na polygonu se odehrála na centrální stanici 
HZS Dp Hl. m. Praha- Hostivař. 

Přestože zvládnutí polygonu nebylo příliš snadné, mohu s radostí 
oznámit, že všichni členové JSDH splnili všechny požadavky a stali se 
absolventy kurzu Nositele dýchací techniky.

Michal Vrba 
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POLICIE INFORMUJE

Bezpečnost 21 

Rád bych pozdravil všechny obyvatele z obvodu Prahy 
21. V současné době, kromě zpracovávání a 
dokumentace trestných a přestupkových činů a běžné 
hlídkové činnosti, prožíváme přípravy na nastávající 
stěhování našeho oddělení na nové místní oddělení, 
které by se mělo uskutečnit  od 30.10.2012. Nové místní 
oddělení policie bude hned vedle ÚMČ Prahy 21 s 
vchodem z ulice Hulická, ale se stejnou adresou,  jako má 
Úřad MČ Prahy 21, Staroklánovická 260, Praha 9. 
Stěhování oddělení by mělo podle plánu proběhnout na 
konci října a první týden v listopadu. Už teď se těšíme na 
nové prostory a příjemné prostředí jak pro nás, tak i pro 
naše občany.    

V měsíci září 2012 byl zaznamenán pokles trestné 
činnosti oproti stejnému období roku 2011. Opětovně byla 
přijata bezpečnostní opatření na zdejším oddělení tak 
jako minulý měsíc ve formě pořádání mimořádných 
dopravních bezpečnostních akcí se zaměřením na 
vyhledávání trestné činnosti,  spojené s dopravou a jinou 
majetkovou trestnou činností, dále pak vyhledávání 
celostátně hledaných osob a věcí. V září 2012 bylo 
zaznamenáno v celém obvodu MO Újezd nad Lesy 
celkem 42 trestných činů, což je o 13 trestných činů méně 
než v předchozím roce za stejné období.
 
Co se týče obvodu části Běchovice, je statistika 
následující: 
V září 2012 bylo zaznamenáno celkem 8 trestných činů, 
což je o jeden méně než za stejné období roku 2011. Ve 
třech případech se jednalo o vloupání do rodinných domů 
a ve dvou  případech o vloupání do motorových vozidel. V 
ostatních případech se jednalo o drobné krádeže či 
podvodné jednání. 

    

Střípky z policejní práce v praxi za uplynulý 
měsíc  

Alkohol za volant nepatří
To, že alkohol za volant nepatří, se přesvědčil 39letý muž, 
kterého kontrolovala hlídka policie MO Újezd nad Lesy 
dne 20. 9. 2012 asi hodinu před půlnocí v ul. 
Staroklánovická, Praha 9, když řídil osobní motorové 
vozidlo značky VW. Během kontroly bylo zjištěno, že muž 
před jízdou požil alkoholické nápoje. Následným měřením 

byla zaznamenána hodnota 1,43 promile alkoholu v 
dechu. Po řádném prověření a zajištění důkazů byl spis 
realizován ve zkráceném přípravném řízení se sdělením 
podezření. 

Na svobodě pobyl jen krátkou chvíli  
Po propuštění z vězení ho ani zákaz řízení nezastavil,  a 
tak si 36letý muž opatřil cizí motorové vozidlo, které odcizil 
na Praze 7 dne 2.9.2012 a dne 6.9.202 v brzkých ranních 
hodinách byl hlídkou MO Újezd nad Lesy zadržen, jak řídí 
odcizené vozidlo Chrysler v ul. Zaříčanská. Během 
kontroly vyšlo najevo, že má soudem vysloven zákaz 
řízení motorových vozidel a  že vozidlo, které řídil, 
procházelo v evidencích jako odcizené. Následně se 
podezřelý přiznal, že vozidlo odcizil. A  to byl na svobodě 
cca 14 dní! Po řádném prověření a zajištění důkazů byl 
spisový materiál i s podezřelým předán na kriminální 
službu Prahy 1 k následné realizaci. 

Jako pokaždé se na závěr obracím se na občany obvodu 
Prahy 21, aby v případě podezřelého jednání neváhali a 
volali na linku 158, která je bezplatná, nebo přímo zde na 
místní oddělení 974 859 770,  a podíleli se tak na zlepšení 
bezpečnostní situace v našem obvodu. Předpokladem je,  
že nové oddělení bude mít stejná telefonní čísla jako 
dosud. 

     
Npor. Ing. Vladimír Fober 

vedoucí oddělení MO Újezd nad Lesy
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Malý ďáblík
Už jste se od paní učitelky ve školce nebo ve škole, od 
jiných rodičů nebo cestujících v metru dozvěděli, že 
Vaše dítě je nevychované, zlé, hloupé či dokonce 
agresivní?  Nemějte však výčitky, že jste jako rodiče 
selhali. V některých případech se za chováním dětí, 
které „vybočuje z řady“,  skrývá hyperaktivita. 

V současné dětské populaci v České republice se 
výskyt hyperaktivity odhaduje na 5-8%, což představuje 
až 135 000 dětí a dospívajících. Přesto, že se nejedná o 
malou skupinu dětí, stále mezi veřejností panují 
neoprávněné předsudky a mýty, které tyto děti 
kategorizují do škatulky těch drzých, nevychovaných a 
rozmazlených. 
Hned na počátku je třeba si uvědomit, že hyperaktivita 
není nic zlého!
Co vlastně diagnóza hyperaktivita znamená?

Hyperaktivita (neboli porucha pozornosti s 
hyperaktivitou- ADHD, či hyperkinetický syndrom) 
představuje jednu z forem specifických vývojových 
poruch. Jedná se o vrozenou trvalou odlišnost ve vývoji 
centrální nervové soustavy, která minimálně do puberty 
ovlivňuje pracovní výkon a osobnost dítěte. Pozor, 
nejedná se však o zaostalost mentálního vývoje, ale jeho 
nerovnoměrné rozložení - děti s ADHD mohou podávat 
zejména v kognitivních oblastech nadprůměrné výkony, 
ale zároveň se chovat nepředvídatelně a emočně 
nezrale.
Příznaky hyperaktivity

Nyní, když už víme, co si pod hyperaktivitou 
představit, je třeba si říci, jak se ADHD pozná.
Hyperaktivita je charakteristická 3 oblastmi, ve kterých se 
liší vývoj dítěte od normy: zvýšeným motorickým 
neklidem, nepřiměřeným stupněm pozornosti a 
impulzivitou.

Motorický neklid je sice nejméně závažným 
projevem této poruchy, avšak nejviditelnějším. Děti s 
ADHD jsou neustále v pohybu, hodně mluví, případně 
vydávají hlasité zvuky. Zkrátka jsou živější, 
temperamentnější, hlučnější a prakticky neunavitelné. To 
je pro jejich rodiče a okolí dost náročné. Připravte se na to, 
že zatímco vy budete po celém dni stráveném na horách 
lyžováním naprosto vyčerpaní, Váš malý neposeda se 
vás naprosto vážně zeptá: „A co budeme dělat teď?“

Co se týče další oblasti poruchy, tedy poruchy 
pozornosti, ta už je vážnější. Porucha pozornosti může 
mít dvě extrémní podoby. V prvním případě dítě nedokáže 
dlouho u nějaké činnosti vydržet, pokud se u ní musí déle 
soustředit, je brzy unavené, anebo začne dělat chyby z 
nepozornosti. V druhém případě, pokud dítě něco 
zaujme, začne se tak soustřeďovat tak, že zcela 
propadne do svého světa, nevnímá okolí, ani signály 

vlastního těla signalizující pocity hladu, žízně a dalších. 
Tyto obtíže se soustředěním jsou dány tím, že mozek 
dítěte není schopen vyhodnotit prioritu příchozích 
podnětů a reaguje tak na poslední nebo nejsilnější 
podnět. Tím může být nový penál spolužáka či štěkající 
pes za oknem. Tady jako rodiče můžete očekávat 
stížnosti ze školy či školky od paních učitelek (pokud tedy 
nejsou obeznámeny s touto poruchou a nevědí, co 
obnáší), že Vaše dítě neustále vyrušuje v hodině, chvíli 
neposedí na místě a nedokáže se plně věnovat 
vyučování. 

Posledním a nejzávažnějším projevem ADHD je 
impulzivita. Ta způsobuje, že jsou děti zbrklé, unáhlené 
a netrpělivé při práci- zejména potom v kontaktu s jinými 
lidmi. Děti často nejsou schopny regulovat své chování, 
reagují nepřiměřeně a v důsledku toho jsou často 
vrstevníky vyčleňovány z kolektivu.

Je moje dítě hyperaktivní?
Zdá se Vám, když čtete tyto řádky, jako byste četli o 

svém dítěti?
Ne všechny zlobivé děti jsou hyperaktivní. Některým 

jen postačí tvrdší ruka ve výchově. Jak ale poznat, které 
dítě je skutečně hyperaktivní a které jen rozmazlené?

Hyperaktivitu lze u dítěte stanovit nejdříve mezi 3. – 
4. rokem života. A co je důležité, příznaky poruchy by 
měly trvat šest měsíců a dítko by se takto „poruchově" 
mělo chovat minimálně ve dvou různých prostředích. 
Nejčastěji si něčeho odlišeného všimnou rodiče, pak 
učitelé. Pro odborné vyšetření je třeba vyhledat dětského 
psychologa/psychiatra, případně neurologa. 

Hyperaktivitu nelze vyléčit, nebo dítě zcela změnit, 
lze jen podpořit jeho zdravý vývoj a podporovat zdravý 
rozvoj jejo sebeúcty a sebevědomí. Neboť děti s ADHD 
jsou psychicky křehké a zranitelné. 

Jsou i tací, kteří vám budou tvrdit, že hyperaktivita je 
jakýmsi novým trendem a omluvou pro to, že vaše dítě 
nezvládáte a je nevychované. Tomuto názoru však 
nepodléhejte. S hyperaktivními dětmi jste se mohli setkat 
už v generaci našich rodičů a prarodičů, jen se o nich jako 
o hyperaktivních nemluvilo.

Proto využijte toho, že toto téma již není tabuizováno 
a začalo se řešit. Možná to jako rodiče nebudete mít 
jednoduché, ale zkuste nemyslet tolik na sebe a na to, co 
si o vás řeknou ostatní rodiče ve školce či škole a myslete 
na své dítě. Obrňte se pevnými nervy, trpělivostí, dejte 
dítěti najevo, že ho máte rádi, ujistěte ho, že v žádném 
případě není „divné“ a uvidíte, že výsledek bude stát za 
to!

Adéla Hudečková
s použitím internetu
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Účetnictví. Mzdy, daně
18 let praxe, spolehlivost, rychlost

737 688 313

Martinova 610, Praha 10 - Dubeč
Apolena.burianova@seznam.cz

Sudoku č.1

SUDOKU

Sudoku č.2
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Co je „šprajc“ a co právo – otevřený dopis starostovi MČ Běchovice, Ing. Ondřeji Martanovi 

Se zájmem jsme si přečetli článek v minulém Životě Běchovic pod názvem Není odvolání jako 
odvolání, aneb kde je hranice veřejného zájmu a obyčejného „šprajcu“? 
 
 S politováním musíme konstatovat, že kde dojdou argumenty začínají invektivy. Proč? No ono se 

tiskem může veřejné mínění dobře ovládat. Doufáme jen, že uveřejněním polopravd byl jen omyl a ne úmysl.  

DŮKAZY:  

1) proti zastávce ČD se odvolali občané, žádné občanské sdružení.   

2) Proti umístění stavby ul. Mladých Běchovic - rozšíření se také žádné sdružení neodvolalo. 

3) Rekonstrukce Českobrodská – ano, občanské sdružení se odvolalo a proč? Protože způsob 

odvodnění, zvláště v místech výměny kanalizačního potrubí nejenže není dostatečně řešen v 

navržené projektové dokumentaci, ale zástupce investora TSK odmítl o problém se zpomalením 

odtoku dešťové vody potrubím a jejího vyústění do vodotečí jakkoliv upravit i v dalším stupni 

projektové dokumentace. Uvědomujeme si nutnost rekonstrukce ulic, ale jejich způsob a provedení 

nejenže musí být provedeno tak, aby minimálně rušilo občany v okolí stavby, ale nesmí další občany 

poškodit na jejich právech a právem chráněných zájmech. 

Občanské sdružení si dalo za prvořadý cíl pokusit se zajistit takový způsob likvidace dešťových vod 

v Běchovicích, aby se nejenom neopakoval stav z roku 2002, ale aby se předešlo i záplavám nejnižších částí 

Běchovic při každém větším dešti. 

Proč nepíšete o umístění stavby Hasičské zbrojnice, kde zástupce investora se pokusil po skončení 

ústního jednání zaměnit část dokumentace ve spisu, Je takové jednání minimálně slušné? A co občanské 

sdružení – po projednání úprav odvodnění přímo s projektanty je rozhodnutí v právní moci, tudíž se 

neodvolalo. 

Hřiště pod Jeleňákem - proč nenapíšete, že muselo být svoláno nové ústní jednání, protože zástupce 

investora nesplnil zákonnou povinnost informovat veřejnost o navrhované stavbě tak, jak mu ukládá zákon na 

první pokus. Kdyby bylo občanské sdružení takové, jak o něm píšete, proč na tuto skutečnost upozornilo již při 

ústním jednáním a nenechalo si to na odvolání, kde by odvolací orgán musel rozhodnutí pro nezákonnost 

zrušit. A termín by byl delší než měsíc. A požadavky účastníků řízení, tedy i sdružení, jak sám píšete, byly 

smysluplné. 

Pane starosto, celý problém není mezi představiteli radnice a OS, ale pouze a jedině v tom, že 

představitelé sdružení nemají možnost se dříve vyjádřit k podkladům pro rozhodnutí až při ústním jednání. 

V každém oznámení o zahájení řízení příslušný úřad poučí účastníky řízení, že na námitky a připomínky, které 

měly nebo mohly být uplatněny při ústním jednání se později nepřihlíží. Co jestli je problém jinde, třeba 

v komunikaci a možnosti předcházení střetům. Třeba nahlédnout do dokumentace a podkladů ještě před 

podáním žádostí o příslušná rozhodnutí, tedy v době zpracovávání? 

Doufáme, že Váš příspěvek nemá být chápán tak, že občan sám či ve sdružení nemá hájit svá práva a 

právem chráněné zájmy. Každý občan této republiky má právo na vyjádření svého názoru a nesmí být za 

takto vyjádřený názor perzekuován, nebo se mýlíme? 

S ohledem na výše uvedené skutečnosti, které Vám, pane starosto, v tomto otevřeném dopise 

předkládáme, s předpokladem, že Váš příspěvek byl psán narychlo bez možnosti ověření všech skutečností, 

Vás vyzýváme, aby jste se v souladu s tiskovým zákonem a formou danou v tiskovém zákoně za nepřesnosti 

jak sdružení Zdravé prostředí všem, tak ve Vašem článku jmenovaným představitelům sdružení, omluvil. 

Stále jsme ochotni k jednání o navrhovaných stavbách v MČ Běchovice, aby nemuselo docházet 

k odvoláním, ale jen na vás záleží, zda máte o tuto spolupráci zájem či nikoliv. 

Božena Balíková, Bc. Pavel Jaroš
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SERVIS PLYNOVÝCH KOTLŮ 
JUNKERS 
BUDERUS

DAKON
PROTHERM 

VIADRUS
VIESSMAN

Servis, revize, regulace a montáž 
PlynTech Kalát, www.plyntech.cz, +420 608 62 64 96

 „Pomohu Vám v právních nesnázích“.
 

bývalý trestní soudce, 
soudce Nejvyššího správního soudu, 

poslanec i senátor
K jízdárně 9/20, 190 16 Praha 9, 

GSM : 606 647 760, 
e-mail : J.Vyvadil@seznam.cz

JUDr. Jiří Vyvadil

advokát

ROMANTIKA – KREATIVNÍ SVĚT
Tradiční vánoční výstava „Andělské vánoce“

24. a 25. listopadu 2012 od 10:00 - 18:00 hodin
v letošním roce NE ve studiu Daniela v Šestajovicích, 

ale nově v naší prodejně v Újezdě n/Lesy.
www.mujsikula.cz; www.kvetiny-darky.eu.

Tel. 776 090 856
Romantika-kreativní svět, Oplanská 2614, vedle 

Penny marketu

Nabízíte zajímavou službu?? 

Prodáváte či naopak něco sháníte?? 

INZERUJTE  

V ŽIVOTĚ BĚCHOVIC! 

telefon: 281 028 602 

             734 448 768 

e-mail: zivotbechovic@seznam.cz 

Informace na odkazu:  

http://www.praha-bechovice.cz/Aktuality-Sport-Volny-cas/Zivot-

Bechovic 
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186 x 246
3 200,-/měsíc

186 x 123
1 600,-/měsíc

186 x 81
1 200,-/měsíc

92 x 122
800,-/měsíc

92 x 81
600,-/měsíc

92 x 60
400,-/měsíc

92 x 29
200,-/měsíc
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Redakční rada: Mgr. Jitka Šnajdrová, PhDr.  Melanie Zajacová
Ing. Aleš Rudl

Veškeré příspěvky, inzerci a osobní zprávy přijímá
sekretariát Městské části Praha - Běchovice, Šárka Hudečková,
tel: 281 028 602, mobil: 734 448 768,
e-mail: zivotbechovic@seznam.cz.
Příspěvky, které nebudou doručeny na uvedené kontakty,
nelze otisknout.

Za obsah čísla odpovídá redakce, za obsah příspěvků odpovídají autoři. Zveřejněné příspěvky 
nemusejí vyjadřovat názory redakce. Redakce si vyhrazuje právo příspěvky redakčně upravit, 
krátit nebo nezveřejnit. Dále pak upravovat otištěné materiály pouze po stránce gramatické, 
nikoliv stylizační.

Rukopisy se nevracejí.

Tisk: Tiskárna Úvaly, spol. s.r.o., Grafické práce: Art and Sign, Náklad: 900 ks

Redakční uzávěrka čísla je do 15. každého kalendářního měsíce. Příspěvky zaslané po tomto
datu nemusejí být v čísle otištěny. V srpnu časopis nevychází.

Reg. č. MK ČR E 19752

Život Běchovic vydává Městská část Praha - Běchovice.        
Adresa vydavatele: Městská část Praha - Běchovice
                                Českobrodská 3
                                190 11    Praha 9

tel: 281 028 611, fax: 281 028 610
e-mail: podatelna@praha-bechovice.cz.
web: www.praha-bechovice.cz/1435_Nove-cislo-ZB-na-webu.

Uzávěrka inzerce a příspěvků

pro č. 12/2012 je

15.11.2012
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